

សេដ្ឋកិច្ចសង្គមនៅកម្ពុជា ដែលបាននិងកំពុងដើរតួនាទីយ៉ាងសំខាន់សម្រាប់គាំទ្រដំណើរការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច និងសង្គមនៅកម្ពុជា និងស្របតាមយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្សរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ទាំង រយៈពេលខ្លី និងវែង ទាំងនៅក្នុងស្រុក និងនៅបរទេស, ការធ្វើឯកទេសកម្មជំនាញធនាគារចាប់តាំងពីថ្នាក់ បរិញ្ញាបត្ររង ដល់បរិញ្ញាបត្ររបស់វិទ្យាស្ថានសិក្សាបច្ចេកទេសធនាគារ នឹងចូលរួមជំរុញឱ្យអាទិភាពគន្លឹះទី១ របស់រាជរដ្ឋាភិបាលកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាព។ តាមរយៈសមិទ្ធផលនេះ ការកើនឡើងនៃការអប់រំលើវិស័យធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុរបស់កម្ពុជា នឹងរួមចំណែកយ៉ាងសកម្មដល់ការអភិវឌ្ឍសង្គមស្របតាមចរន្តអភិវឌ្ឍការវិនិយោគកម្ម សេដ្ឋកិច្ចទីផ្សារសេរី។

- ឯកឧត្តមបណ្ឌិតសភាចារ្យ ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ជាទីគោរព
- ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី នាងកញ្ញាទាំងអស់ ជាទីមេត្រី!

នាងខ្ញុំសូមលើកយកនូវប្រវត្តិ និងការវិវត្តរបស់មណ្ឌលសិក្សាបច្ចេកទេសធនាគារ មកជម្រាបជូនដោយ សង្ខេប។ នៅដើមខែធ្នូ ឆ្នាំ១៩៧៩ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានរៀបចំវគ្គបណ្តុះបណ្តាលចំណេះដឹងធនាគារ ជូនមន្ត្រី-បុគ្គលិករបស់ខ្លួន លើកដំបូងក្នុងកម្រិតវគ្គបឋមធនាគារ សម្រាប់រយៈពេល៣ ទៅ ៦ខែ និងវគ្គមធ្យម ធនាគារ សម្រាប់រយៈពេល ៩ខែ ទៅ ២ឆ្នាំ ដែលមានទីតាំងនៅអតីតធនាគារខ្មែរសម្រាប់ពាណិជ្ជកម្ម និងអតីត សាលាព្រះកុសមៈ។ បន្ទាប់មកបានប្តូរទៅទីតាំងមួយទៀតនៅទួលគោក ដែលមានឈ្មោះថា សាលាបច្ចេកទេស ធនាគារនៃប្រជាជនកម្ពុជា រហូតដល់ឆ្នាំ១៩៩០។ ក្រោយមកនៅឆ្នាំ១៩៩៤ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានបង្កើត មណ្ឌលសិក្សាបច្ចេកទេសធនាគារជាផ្លូវការ ដែលមានទីតាំងស្ថិតនៅសង្កាត់វត្តភ្នំ ខណ្ឌដូនពេញ រាជធានីភ្នំពេញ។ ដោយសារសកម្មភាពសេដ្ឋកិច្ច ជាពិសេសវិស័យធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុមានការរីកចម្រើន ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានសម្រេចឱ្យមណ្ឌលសិក្សាទទួលយកនិស្សិតក្រៅប្រព័ន្ធមកធ្វើការបណ្តុះបណ្តាលថ្នាក់ប្រកាសនីយបត្រ ជាន់ខ្ពស់បច្ចេកទេសធនាគារ រយៈពេល ២ឆ្នាំ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ១៩៩៥ មក។

នៅថ្ងៃទី២៤ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២២ មណ្ឌលសិក្សាបច្ចេកទេសធនាគារបានធ្វើការអភិវឌ្ឍហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ របស់ខ្លួនជាបន្តបន្ទាប់ ដោយបានផ្លាស់ប្តូរទៅទីតាំងថ្មី នៅខណ្ឌសែនសុខ រាជធានីភ្នំពេញ ដែលជាទីតាំងកម្មវិធី នាពេលនេះ។ ទន្ទឹមនេះ នៅខែតុលា ឆ្នាំ២០២៤ មណ្ឌលសិក្សានេះ ត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យប្រែក្លាយទៅជាវិទ្យាស្ថាន សិក្សាបច្ចេកទេសធនាគារ តាមរយៈអនុក្រឹត្យលេខ ២២៨ អនក្រ.បក ដោយជោគជ័យ។ ក្រោមក្របខ័ណ្ឌ នៃអនុក្រឹត្យនេះ វិទ្យាស្ថានមានសមត្ថភាពគ្រប់គ្រាន់ក្នុងការបណ្តុះបណ្តាលនិស្សិតថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រ និងថ្នាក់ បរិញ្ញាបត្ររង លើមុខជំនាញគ្រប់គ្រងធនាគារ មុខជំនាញហិរញ្ញវត្ថុ និងមុខជំនាញសេដ្ឋកិច្ច។ ទន្ទឹមនេះ ដោយមើលឃើញពីសារៈសំខាន់នៃការលើកកម្ពស់ជំនាញទន់ (Soft Skill) វិទ្យាស្ថានក៏បានបន្ថែមកម្មវិធីសិក្សា ក្រៅប្រព័ន្ធដែលមានដូចជា ដំណើរទស្សនកិច្ចសិក្សា ការទស្សនាភាពយន្តនិងល្ខោន ព្រមទាំងការហ្វឹកហាត់ ក្នុងការសម្តែងល្ខោនដើម្បីអភិវឌ្ឍការនិយាយជាសាធារណៈ (Public Speaking) និងការរៀបចំឱ្យមាន ក្លឹបអានសៀវភៅ ជាភាសាខ្មែរ និងភាសាអង់គ្លេស។ ជាពិសេស ដើម្បីឱ្យការសិក្សារបស់សិស្ស-និស្សិតនៃវិទ្យាស្ថាន មានលក្ខណៈទូលំទូលាយ និងគ្រប់ជ្រុងជ្រោយបន្ថែមទៀត វិទ្យាស្ថានក៏បានយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់ទៅលើ សុខុមាលភាពផ្លូវចិត្តរបស់សិស្ស-និស្សិត តាមរយៈការផ្តល់នូវការពិគ្រោះចិត្តសាស្ត្រ និងវគ្គសមាធិខ្លីៗ ព្រមទាំង ការយកចិត្តទុកដាក់លើសុខុមាលភាពផ្លូវកាយតាមរយៈការរៀបចំកម្មវិធីកីឡាផ្សេងៗ រួមមាន កីឡាតេក្វាន់ដូ កីឡាវាយសី និងកីឡាបាល់ទាត់ជាដើម។

លើសពីនេះទៀត ក្នុងក្របខណ្ឌបណ្តុះបណ្តាលកម្រិតអន្តរជាតិ និងស្វ័យនិរន្តរ៍វិទ្យាស្ថានសិក្សាបច្ចេកទេស ធនាគារក៏ទទួលបានឱកាសក្នុងការចុះឈ្មោះសិក្សាអន្តរជាតិក្នុងកម្មវិធីសិក្សារបស់វិទ្យាស្ថាន Chartered Banker ដែលក្រោយពីបញ្ចប់កម្មវិធីសិក្សានេះក្នុងរយៈពេល២ឆ្នាំ និងស្វ័យនិរន្តរ៍ទទួលបានងារជា "Associated Chartered Bankers"។ ស្របគ្នានេះ វិទ្យាស្ថានក៏បាននិងកំពុងអភិវឌ្ឍប្រព័ន្ធសិក្សាឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាព និងមានស្តង់ដាររួមមាន៖ ១/- ការបង្កើតគោលការណ៍សម្រាប់ប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងការសិក្សា (Learning Management System) ដែលអនុញ្ញាតឱ្យនិស្សិតងាយស្រួលក្នុងការស្វែងរក និងទាញយកមេរៀនមកធ្វើការស្វ័យសិក្សា ២/- ការរៀបចំបណ្ណាល័យជាប្រព័ន្ធ និងអេឡិចត្រូនិក (E-Library) សម្រាប់បម្រើការសិក្សាស្រាវជ្រាវឱ្យកាន់តែទូលំទូលាយ ដោយបានបញ្ចូលសៀវភៅផ្សេងៗពាក់ព័ន្ធជាមួយជំនាញធនាគារ ហិរញ្ញវត្ថុ សេដ្ឋកិច្ច និងសៀវភៅប្រវត្តិសាស្ត្រនានា និង៣/- ការប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិក KOHA system សម្រាប់គ្រប់គ្រងសៀវភៅ។

ជាមួយគ្នានេះ ដើម្បីសម្រួល និងលើកទឹកចិត្តដល់និស្សិតដែលមានជីវភាពខ្វះខាត និងនិស្សិតដែលមកពីតាមបណ្តាខេត្ត ឬទីតាំងឆ្ងាយដែលពិបាកក្នុងការធ្វើដំណើរ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាក៏បានសាងសង់អគារអន្តេវាសិកដ្ឋាន ដែលស្ថិតនៅក្នុងបរិវេណជាមួយអគារវិទ្យាស្ថានសិក្សាបច្ចេកទេសធនាគារ សម្រាប់និស្សិតស្នាក់នៅបណ្តោះអាសន្ន។ ការផ្លាស់ប្តូរហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធថ្មីនេះ បានឆ្លុះបញ្ចាំងពីចក្ខុវិស័យវែងឆ្ងាយរបស់ថ្នាក់ដឹកនាំធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ក្នុងការអភិវឌ្ឍធនធានមនុស្សស្របតាមក្របខ័ណ្ឌគុណវុឌ្ឍិជាតិកម្ពុជា។ គិតមកដល់ពេលបច្ចុប្បន្ន វិទ្យាស្ថានបានទទួលបណ្តុះបណ្តាលនិស្សិតថ្នាក់ប្រកាសនីយបត្រជាន់ខ្ពស់លើជំនាញធនាគារ បានចំនួន ៣៣ជំនាន់ ដែលមាននិស្សិតសរុបចំនួន ៣.១៧៥រូប ក្នុងនោះនិស្សិតស្រីមានចំនួន ១.៩៩៧រូប និងមានសាស្ត្រាចារ្យសរុបចំនួន ៦៥រូប។

- ឯកឧត្តមបណ្ឌិតសភាចារ្យ ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ជាទីគោរព
- ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី នាងកញ្ញាទាំងអស់ ជាទីមេត្រី!

មុននឹងបញ្ចប់ នាងខ្ញុំក៏សូមគោរពថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅចំពោះ ឯកឧត្តមបណ្ឌិតសភាចារ្យ ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ដែលបានផ្តល់កិត្តិយសអញ្ជើញជាអធិបតីដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ និងសូមថ្លែងអំណរគុណចំពោះ ឯកឧត្តមលោកជំទាវ លោក លោកស្រី នាងកញ្ញាទាំងអស់ ដែលបានឆ្លៀតពេលវេលាដ៏មមាញឹកអញ្ជើញចូលរួមក្នុងពិធីសម្ពោធនេះ។ ទន្ទឹមនេះ នាងខ្ញុំក៏សូមគោរពថ្លែងអំណរគុណចំពោះឯកឧត្តមបណ្ឌិតសភាចារ្យ ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងមន្ត្រីបច្ចេកទេសនៃក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា ដែលបានផ្តល់កិច្ចសហការ និងជំនួយបច្ចេកទេស និងសូមថ្លែងអំណរគុណចំពោះ លោក លោកស្រី ជាសាស្ត្រាចារ្យនៃវិទ្យាស្ថាន និងមន្ត្រី-បុគ្គលិក ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាទាំងអស់ដែលបានខិតខំប្រឹងប្រែងបំពេញការងារ និងសម្រេចបានសមិទ្ធផលជាបន្តបន្ទាប់។ ខ្ញុំសូមលើកទឹកចិត្ត និងជំរុញឱ្យគណៈគ្រប់គ្រង សាស្ត្រាចារ្យ និងបុគ្គលិកនៃវិទ្យាស្ថានសិក្សាបច្ចេកទេសធនាគារទាំងអស់ បន្តយកចិត្តទុកដាក់អភិវឌ្ឍធនធានមនុស្ស និងអង្គការរបស់ខ្លួនឱ្យកាន់តែមានការអភិវឌ្ឍរីកចម្រើនបន្ថែមទៀត។ ជាមួយគ្នានេះ សូម ឯកឧត្តមបណ្ឌិតសភាចារ្យ ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី នាងកញ្ញាទាំងអស់ សម្របតែពុទ្ធពរទាំងបួនប្រការ គឺអាយុ វណ្ណៈ សុខៈ ពលៈ កុំបីឃ្លៀងឃ្លាតឡើយ។

ជាបន្តទៀត នាងខ្ញុំសូមគោរពអញ្ជើញ ឯកឧត្តមបណ្ឌិតសភាចារ្យ ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី មេត្តាថ្លែងសុន្ទរកថាជូនអង្គពិធីទាំងមូល។ សូមគោរពអញ្ជើញ!

សូមអរគុណ!